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Protokół LXVII 

Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 28 grudnia 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 o godz. 10:30, a zakończono o godz. 12:33 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Iwona Owieśna 

4. Piotr Pawlikowski 

5. Helena Przekwas 

6. Waldemar Raniszewski 

7. Sławomir Składanek 

8. Teresa Sztuczka 

9. Czesława Walkowiak 

10. Wioleta Warzocha 

11. Rafał Żelazek  

 

Nieobecni: 

1. Aleksander Hamerla 

2. Małgorzata Wiśniewska  

 

Spóźnienia: 

1. Joanna Grabowska  

2. Ewa Jeżewska 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXVII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
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4) Przyjęcie wniosków do protokołu z LXV i LXVI sesji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, 

2)  sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z 

pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

3)  w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028, 

4) zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

5) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023, 

6) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-

2040, 

7) w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok, 

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o 

charakterze użyteczności publicznej, 

9) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania pn. „Remont konserwatorski elewacji kościoła – elewacja 

zachodnia wieży Kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie z 1897 r., 

10) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania pn. „Remont konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. 

św. Walentego w Łążynie - elewacja północna korpusu kościoła”, 

11) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania pn. „Remont dachu Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana 

Jezusa w Pędzewie z 1843 r.”, 
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12) w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego rady 

gminy. 

3. Informacja Wójta o pracach między sesjami. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Zamknięcie obrad LXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Ad.1.1-1.3. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady LXVII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka i przywitał obecnych. Stwierdził, że na 15 osobowy skład rady w sesji 

uczestniczy 13 radnych i obrady są prawomocne. Przewodniczący Rady Gminy zapytał się, czy 

są wnioski do porządku obrad? 

 

Jan Surdyka – Wójt złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

punkcie nr 2 jako projekt nr 5 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie nad wnioskiem 

Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w punkcie nr 2 jako projekt nr 5 

uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w punkcie nr 2 jako 

projekt nr 5 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego został przyjęty 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, 

Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

punkcie nr 2 jako projekt nr 5 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego został przyjęty. 

  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad 

po zmianie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad po zmianach 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, 

Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania przyjęcie porządku obrad po zmianie został przyjęty. 

 

Od tej pory porządek obrad wygląda następująco: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXVII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie wniosków do protokołu z LXV i LXVI sesji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028, 

2) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

3) w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028, 

4) zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

5) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego, 

6) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023, 

7) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-

2040, 

8) w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o 

charakterze użyteczności publicznej, 

10) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania pn. „Remont konserwatorski elewacji kościoła – elewacja 

zachodnia wieży Kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie z 1897 r., 

11) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania pn. „Remont konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. 

św. Walentego w Łążynie - elewacja północna korpusu kościoła”, 

12) w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 
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realizację zadania pn. „Remont dachu Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana 

Jezusa w Pędzewie z 1843 r.”, 

13) w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego rady 

gminy. 

 

Ad.1.4. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w związku z 

problemami technicznymi z odtwarzaniem nagrań sesji LXV oraz LXVI przyjęcie wniosków 

do wskazanych protokołów odbędą się na jednej z najbliższej obrad sesji. Zachęcił również 

wszystkich, aby słuchać osób, którzy wypowiadają się i wzajemnie sobie nie przeszkadzać, 

ponieważ szumy rozmów bardzo przeszkadzają podczas odtwarzania nagrań. 

  

Ad.2.1 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Kierownik GOPS o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

Aldona Michalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie określenia 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 

– 2028. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Nikt z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024 – 2028 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/445/2023 w 

sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

Ad.2.2 

Aldona Michalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z 

pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2024-2028. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028.  

 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/446/2023 w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 
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Ad.2.3 

Aldona Michalska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej omówiła projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w 

sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt 

z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/447/2023 w 

sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata  

2024-2028. 

 

Ad.2.4 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt zmieniającej uchwały w sprawie 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że rozumie, iż gmina współfinansuje zadanie 

inwestycyjne związane z promem. Zapytał, czy gmina posiada informacje, czy prom został 

odebrany przez Urząd Marszałkowski?  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy, ponieważ prom już pływał, a 

został zatrzymanego z powodu niskiego poziomu wody. Powiedział, że ma zostać wykonany 

projekt z nowymi podestami, aby prom mógł pływać na niskim poziomie wody. Prom miał 

jedną awarię, gdzie został uszkodzony silnik, ale zostało to naprawione. Przebywać ma  

w Żegludze Bydgoskiej.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że podczas spotkania z Panem Marszałkiem w 

październiku mowa była, że prom musi zostać odebrany do końca roku, aby wszystko było 

zgodne w dokumentach zgodnie z dofinansowaniem. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że prom przeszedł odpowiednie badania techniczne, które 

pozwoliły mu płynąć po wodzie. Jeżeli chodzi kwestia odbioru przez Urząd Marszałkowski to 

nie posiada żadnych informacji w tej sprawie.  

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy gmina będzie partycypować w kosztach dotyczących 

przebudowy przyczółek? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że bardzo możliwe. Na tę chwilę nie ma żadnej podjętej 

decyzji. Powiedział, że cztery samorządy biorą udział w tym projekcie. Projekt zadania jest w 

trakcie rozliczania. Natomiast, jeżeli Urząd Marszałkowski zwróci się z prośbą o 

dofinansowanie to gmina będzie podejmowała odpowiednie decyzje.  

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy osoba projektująca przyczółki zostanie pociągnięta do 

odpowiedzialności, ponieważ od początku zostały źle wybudowane? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że badania były przeprowadzane poprzez Urząd 

Marszałkowski, jak i również projekty były tam przygotowywane. Mimo wszystko 
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zabezpieczono w ten sposób, że zakładano najwyższy poziom wody do przyczółek, gdzie woda 

nie zalewa tereny wokół oraz niższy, kiedy będą spadki poziomu wody.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że na temat promu można 

by dużo rozmawiać i każdy mógłby wyciągnąć jakieś wnioski. Powiedział, że wszyscy wiedzą, 

że budowa związana z promem jest totalna porażką. Przewodniczący Rady Gminy nawiązał do 

swojej refleksji, aby warto było w przyszłym roku zwrócić się o pociągnięcie 

odpowiedzialności za niewykonanie zobowiązań w tym zadaniu. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

zmieniającej uchwały w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, 

Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Joanna Grabowska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła zmieniającą uchwałę nr 

LXVII/448/2023 w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Ad.2.5 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nikt 

z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Dominik Goliszek, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar 

Raniszewski, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha 

PRZECIW (1) 

Joanna Grabowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janusz Fifielski, Ewa Jeżewska, Sławomir Składanek, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/449/2023 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Ad.2.6 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy omówiła projekt w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą uchwały 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2023. 

 

Ewa Jeżewska – Radna odniosła się do zadania „Budowa miejsc rekreacyjnych na terenie 

Gminy Zławieś Wielka” o jakie miejscowości mowa? 
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Krzysztof Rak – Z-ca Wójta odpowiedział, że jest to kilka miejscowości, gdzie mają powstać 

miejsca rekreacyjne, m.in. Czarne Błoto, Pędzewo, Przysiek, Toporzysko i Siemoń.  

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy te środki dot. budowy miejsc rekreacyjnych na terenie 

Gminy Zławieś Wielka przeznaczane są na wszystkie miejscowości, czy tylko na jedną?  

 

Krzysztof Rak – Z-ca Wójta odpowiedział, że na wszystkie miejscowości. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy wspomniana kwota wystarczy na zakup wszystkich 

urządzeń z atestem, które są bardzo drogie? 

 

Krzysztof Rak – Z-ca Wójta odpowiedział, że kwota zabezpieczona jest na wykonanie 

dokumentacji projektowej.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty.  

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/450/2023 w 

sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

 

Ad.2.7-2.8 

Justyna Brzozowska - Skarbnik omówiła projekty uchwał sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-2040 oraz w sprawie budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na 2024 rok.  

  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik, aby odniosła się 

do uwag przedstawionych przez Panią Skarbnik, chodzi o wolne środki oraz w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej uwagi dotyczące zadania termomodernizacji oraz zadaszenia. 

 

Justyna Brzozowska - Skarbnik  odpowiedziała, że jeżeli chodzi o zadania to błąd został 

skorygowany, natomiast wolne środki zostały zaangażowane przy uwzględnieniu 

autopoprawce budżetu gminy.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

przedstawionych projektów uchwał. 

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, z czego wynika różnica wolnych środków w projekcie 

uchwały budżetu Gminy na 2024 rok między opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej? 

 

Justyna Brzozowska - Skarbnik  odpowiedziała, że w pierwszej części mowa jest o 

sfinansowaniu deficytu w kwocie 13.786.708,00 zł, a zaplanowana kwota kredytu wynosi 

ok.15.400.000,00 zł. 

 

Teresa Sztuczka – Radna zapytała, jakie są kryteria wyboru dróg do asfaltowania w przyszłym 

roku oraz czy jakakolwiek droga w miejscowości Górsk będzie brana pod uwagę pod tym 

względem bądź pod względem projektowym? Przypomniała, że jako Radna kilkukrotnie składa 

wnioski o naprawę dróg w Górsku oraz mieszkańcy również składali pisma i nie zostało to 

rozpatrzone.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że na tą chwilę nie ma informacji jakie drogi będą 

asfaltowane. Przedstawi propozycje dróg do asfaltowania na następnej sesji. Powiedział, że 
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chciałby, aby z tych środków została naprawiona ul. Prosta w Górsku, natomiast nie wie na 

jaką długość dróg starczy środków. Wójt powiedział, że może uda więcej dróg naprawić za 

pomocą dofinansowań. Zwrócił uwagę, że jest wiele dróg na terenie gminy do naprawy oraz do 

dokończenia.  

 

Czesława Walkowiak – Radna nawiązała do rozmowy podczas wspólnych posiedzeń komisji 

21 grudnia br., dotyczącej budowy sieci wodociągowej oraz kanalizacyjnej. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w dokumencie, którzy Radni otrzymali działki z 

miejscowości Rozgart są ujęte. 

 

Czesława Walkowiak – Radna zapytała, czy ul. Malinowa w Rozgartach? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak ul. Malinowa oraz ul. Porzeczkowa w Rozgartach. 

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, czy gmina ok.2.8 mln zł dokłada do inwestycji 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak zgodnie z podpisanym porozumieniem z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad środki zostaną wydatkowane na inwestycję w 

Toporzysku, Przysieku i Górsk. 

 

Sławomir Składanek – Radny odniósł się, że w miejscowości Czarnowo na drodze krajowej 

musi dojść do kolejnej tragedii, aby Generalna Dróg Krajowych i Autostrad coś podjęła. Czy 

oni sami wybudują przejście dla pieszych, czy z pomocą gminy? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że przejście dla pieszych w Czarnowie ma zostać 

wybudowane przez Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. 

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy powiedział, że po raz kolejny w 

budżecie gminy zostały pominięte inwestycje w miejscowościach takich jak: Pędzewo, 

Gutowo, czy Skłudzewo. Zapytał się, dlaczego w budżecie gminy została ujęta kwota 

124.000,00 zł w dziale 900 na schronisko dla zwierząt? 

 



16 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że koszty schronisk wzrosły, a trzeba pomóc zwierzętom. 

Gmina nie posiada własnego schroniska i musimy szukać rozwiązań w innych schroniskach. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy z działu 801 w oświacie koszty pokrywane są przez 

gminę? 

 

Justyna Brzozowska – Skarbnik odpowiedziała, że niektóre wydatki związane z oświatą są 

pokrywane przez gminę.   

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy środki przeznaczone na szkoły, przedszkola są środkami 

wnioskowane przez jednostki? Czy one są wyższe do ubiegłego roku? 

 

Justyna Brzozowska – Skarbnik odpowiedziała, że co roku jednostki wnioskują o środki 

zabezpieczające w budżecie w kolejnym roku. Natomiast środki z roku na rok są wyższe, ale 

nie takie jakie chcą szkoły, czy przedszkola.  

 

Rafał Żelazek – Radny odpowiedział, że środki dla jednostek są niższe, ponieważ przed 

upływem końca roku występują o dodatkowe środki. 

 

Justyna Brzozowska – Skarbnik odpowiedziała, że nie.  

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, kto będzie opracowywał strategie gminy za kwotę 24.000,00 

zł. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w komisji jest pracownik urzędu Pan Pelc. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, co by się stało gdyby Rada Gminy nie zgodziła się na 

przeznaczenie środków dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie będą zrealizowanie zadania, które gmina ma 

wspólnie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad wykonać zgodnie z 

porozumieniem.  
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Joanna Grabowska – Radna powiedziała, że jej pytanie, dlatego, że został bardzo mocno 

obciążony budżet gminy. Zapytała, gdyby Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad nie 

otrzymała dofinansowania od gminy, czy wykona sama całą realizacje zgodnie z projektem? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie zna na te pytanie odpowiedzi. Powiedział, że na 

pewno konsekwencja finansowa z tego tytułu byłaby. Porozumienie zostało zawarte, aby na 

drodze krajowej nr 80 zapewnić bezpieczeństwo i uniknąć wypadków.   

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy na kolejny rok budżet Pan Wójt zaproponowała 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad dofinansowanie dotyczące inwestycji na 

drodze krajowej nr 80? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie planuje zobowiązań na kolejny rok budżetowy. 

 

Joanna Grabowska – Radna odniosła się do skrzyżowania w Złejwsi Wielkiej. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że w przyszłości planowana jest przebudowa skrzyżowania 

w Złejwsi Wielkiej, wkład własny gminy będzie mały, ponieważ jest tylko jedna droga gminna 

ul. Wiślana.  

 

Joanna Grabowska – Radna wspomniała o przebudowie skrzyżowania w Przysieku, które 

nic na lepsze nie poprawiło. Powiedziała, że ma wrażenie, gdy Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad wykorzystuje gminę, a my jako gmina nie broni się od tego. Powinniśmy 

zrobić wszystko, aby realizowała inwestycje, które należą do niej ze swoich środków.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wydaje się, iż Generalna 

Dróg Krajowych i Autostrad stosuje metody takie jak samorządy stosują, np. my jako samorząd 

gminny partycypujemy w kosztach związanych z inwestycją z Powiatem Toruńskim. Cały czas 

wpływają do gminy informacje odnośnie problemów związanych z drogą krajową nr 80 oraz 

bardzo stwarza niebezpieczeństwo. Zwrócił się, czy czasami nie warto zgodzić się, aby gmina 

dofinansowania do inwestycji, po to, aby Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad nie 

powiedziała po raz kolejny, że nie ma środków i nie wykona inwestycji. Powiedział, że 

sygnalizacje świetlne spowalniają ruch i robią się korki, natomiast ronda są o wiele lepsze, 
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ponieważ ruch jest w obiegu i umożliwiają pieszym czy rowerzystom, bądź kierowcom 

włączenia się do ruchu na drogę krajową nr 80.   

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy gmina nie ma nic do powiedzenia do inwestycji 

związanej z przebudową drogi krajowej nr 80? Powiedziała, że pomimo wielu próśb, rondo w 

Przysieku nie zostało zrobione.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że w tej sprawie nie jest w 

stanie wypowiedzieć się. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że na przykładzie miejscowości Czarnowo, Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad bardzo trzyma się swoich przepisów. Twierdzą, że droga 

krajowa jest drogą szybkiego ruchu i obowiązują przepisy i oni się nie przychylą do naszych 

próśb. Powiedział, że będzie publiczne spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad w dniu 29 grudnia 2023 r. w Czarnowie. Ma również być na miejscu telewizja.  

 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i 

Autostrad na początku 2023 roku twierdziła, że nie ma funduszu na wybudowanie przejścia dla 

pieszych, a teraz nagle znalazły się środki na ten cel. Powiedział, że Radni nie powinni 

odpuszczać tematu drogi krajowej nr 80, aby Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 

stworzyła bezpieczeństwo dla poruszających się tą drogą. Powiedział, że gmina ma bardzo 

mocno okrojony budżet prawie o 3 mln zł, a właścicielem jest Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad i to ona powinna zadbać o środki w budżecie na remonty dróg, czy 

zapewnienie bezpieczeństwo użytkownikom drogi. 

 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy zdaniem Radnego 

Sławomira Składanka gmina nie powinna przeznaczać środków na inwestycje związane z drogą 

krajową nr 80? 

 

Sławomir Składanek – Radny odpowiedział, że nie wie czy powinna. Ale gmina oraz Radni 

powinni mieć większy wpływ, aby ta instytucja znalazła środki we własnym budżecie. Zaprosił 

również Radnych na spotkanie w/w przez Pana Wójta.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2024-2040 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Janusz Fifielski, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar 

Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Rafał Żelazek 

PRZECIW (1) 

Joanna Grabowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/451/2023 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2040.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie budżetu Gminy na 2024 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2024 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



20 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Janusz Fifielski, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar 

Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Rafał Żelazek 

PRZECIW (1) 

Joanna Grabowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/452/2023 

w sprawie budżetu Gminy na 2024 rok.  

 

Ad.2.9 

Ewelina Kowalska – Z-ca Kierownika Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki 

Odpadami Komunalnej omówiła projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały. Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Nikt z Radnych nie wniósł pytań. Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, 

Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/453/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. 

 

Ad.2.10-2.12 

Krzysztof Rak – Z-ca Wójta omówił projekty uchwał w sprawie udzielenia dotacji celowej 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. „Remont konserwatorski elewacji 

kościoła – elewacja zachodnia wieży Kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie z 

1897 r.”, sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania 

pn. „Remont konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie - 

elewacja północna korpusu kościoła” oraz udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

na realizację zadania pn. „Remont dachu Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w 

Pędzewie z 1843 r.”. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianych projektów uchwał.  
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy gmina będzie musiała dołożyć do dotacji wkład 

własny? 

 

Krzysztof Rak – Z-ca Wójta odpowiedział, że wkład własny do każdej dotacji ponosi parafia.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję dotyczącą 

omawianych projektów uchwał.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w sprawie w 

sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont konserwatorski elewacji kościoła – elewacja zachodnia wieży Kościoła parafialnego 

pw. św. Walentego w Łążynie z 1897 r.”. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. „Remont 

konserwatorski elewacji kościoła – elewacja zachodnia wieży Kościoła parafialnego pw. św. 

Walentego w Łążynie z 1897 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/454/2023 

w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
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budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont konserwatorski elewacji kościoła – elewacja zachodnia wieży Kościoła parafialnego 

pw. św. Walentego w Łążynie z 1897 r.”. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w sprawie w 

sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie - 

elewacja północna korpusu kościoła”.   

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. „Remont 

konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie - elewacja 

północna korpusu kościoła” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/455/2023 

w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont konserwatorski elewacji kościoła parafialnego pw. św. Walentego w Łążynie - 

elewacja północna korpusu kościoła”. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w sprawie w 

sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont dachu Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Pędzewie z 1843 r.” 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. „Remont dachu 

Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Pędzewie z 1843 r.” 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Małgorzata Wiśniewska 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXVII/456/2023 

w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. 

„Remont dachu Kościoła pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Pędzewie z 1843 r.”. 

 

Ad.2.13 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego rady gminy. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą 

omawianego projektu uchwały.  
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 Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Radny Janusz Fifielski 

wywiązał się z powierzonej mu funkcji oraz godnie reprezentował Radę Gminy.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy Rada Gminy może nie podjąć uchwałę w sprawie 

przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego rady gminy, czy można wycofać 

wniosek? 

 

Krzysztof Koblański – Radca Prawny odpowiedział, że mimo woli Radnego można wycofać 

wniosek o wycofanie wniosku o rezygnacji radnego z funkcji wiceprzewodniczącego.  

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła Radnego Janusza Fifielskiego o uzasadnienie wniosku 

w sprawie rezygnacji z funkcji wiceprzewodniczącego. 

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy podziękował Radnym za wsparcie i 

współpracę. Powiedział, ze złożył rezygnację z powodów osobistych.   

 

Janusz Fifielski – Wiceprzewodniczący złożył na ręce Pana Przewodniczącego Rady Gminy  

wniosek o wycofanie wniosku w sprawie rezygnacji z funkcji wiceprzewodniczącego.  

 

 

Ad.3. Informacja Wójta o pracach między sesjami od  dnia  29 listopada 2023 r. do dnia 

28 grudnia 2023 

 

15.12.2023 r. – wyjazd do Torunia na posiedzenie Walnego Zebrania Członków 

stowarzyszenia Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Torunia. Przedmiotem posiedzenia było: 

1. podjęcie uchwały w sprawie budżetu stowarzyszenia MOF w Toruniu na 2024 r., który 

wyniesie 1.336.800,00. 

2. ustalenie składki członkowskiej na 2024 r., w przypadku naszej gminy wyniesie ona 15.859 

zł – zgodnie z liczbą ludności ustaloną na podstawie danych GUS na dzień 31.12.2022 r. 

(1 zł od mieszkańca). 
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Ad.4 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odczytał złożoną na ręce jego rezygnację 

Radnego Rafała Żelazka z członkostwa Klubu Radnych.  

 

Sławomir Składanek – Radny podziękował Panu Przewodniczącemu Rady Gminy za 

zgłoszenie go jako Radnego na delegata Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i Powiatów 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wspomniał, że między 5 a 8 grudnia był z Panem 

Marszałkiem w Berlinie. Podczas spotkania poruszany został temat dotyczący problemów 

całego województwa, a przede wszystkim problem z drogą krajową nr 80 w naszej gminie.   

 

Joanna Grabowska – Radna wystąpiła z prośbą o uzyskanie informacji, kto jeszcze z 

Radnych pozostał w Klubie „Nowy Czas”? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział. Że nie ma odpowiedzi, ponieważ Pan Przewodniczący 

Klubu „Nowy Czas” również złożył rezygnację z członkostwa. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że formalnie klub istnieje, 

ponieważ tworzą go trzech Radnych. 

 

Rafał Żelazek – Radny zwrócił się z prośbą o naprawie ogrodzenia na boisku w Złejwsi Małej, 

po wichurze przechyliło się i zagraża niebezpieczeństwu. Również zwrócił się z prośbą, że od 

miesiąca września nie zostało utwardzone pobocze przy drodze od strony cmentarza. 

 

Sławomir Składanek – Radny zaprosił wszystkich Radnych na spotkanie jutrzejsze 

(29.12.2023 r. o godz. 16:45 w Czarnowie. Spotkanie będzie dotyczyło bezpieczeństwa dla 

mieszkańców oraz użytkowników drogi krajowej nr 80.  

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o zabezpieczenie i naprawienie dróg gminnych, które 

stwarzają niebezpieczeństwo, są bardzo duże wyrwy i ubytki. 

 

Waldemar Raniszewski – Radny poprosił o naprawę drogi przy żwirowni w Gutowie, która 

jest piaszczysta i nie przejezdna.  
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Ad.5 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXVII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

(-) Piotr Pawlikowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Julita Wołowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


